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Komisji Infrastruktury (nr 20)
18 maja 2016 r.
Komisja Infrastruktury, obradująca pod przewodnictwem posła Grzegorza 
Schreibera (PiS), przewodniczącego Komisji, rozpatrzyła:

– wniosek o powołanie Podkomisji nadzwyczajnej do rozpatrzenia rządo-
wego projektu ustawy o zmianie ustawy o transporcie drogowym (druk nr 
459).

W posiedzeniu udział wzięli: Aldona Wieczorek zastępca dyrektora Departamentu Transportu Dro-
gowego Ministerstwa Infrastruktury i Budownictwa wraz ze współpracownikami, Małgorzata Woj-
tal-Białaszewska dyrektor Biura Dyrektora Generalnego Głównego Inspektoratu Transportu Dro-
gowego wraz ze współpracownikami.

W posiedzeniu udział wzięli pracownicy Kancelarii Sejmu: Jolanta Misiak, Marcin Mykietyński, 
Teodozja Nojszewska-Łasicka – z sekretariatu Komisji w Biurze Komisji Sejmowych.
Przewodniczący poseł Grzegorz Schreiber (PiS):

Witam serdecznie panie i panów posłów oraz zaproszonych gości. Otwieram posiedze-
nie Komisji  Infrastruktury. Marszałek Sejmu w dniu 11 maja br. skierował rządowy 
projekt ustawy o transporcie drogowym do naszej Komisji. Z tego powodu pojawiła się 
propozycja umieszczenia w porządku obrad dzisiejszego posiedzenia punktu – powoła-
nie podkomisji nadzwyczajnej do rozpatrzenia projektu tej ustawy. Czy ktoś z państwa 
chciałby ten porządek dzienny uzupełnić? Nie słyszę. Stwierdzam, że porządek dzienny 
został przyjęty.
Przystępujemy do jego  realizacji.  Po wygłoszonym przeze mnie wcześniej  stwier-

dzeniu, stawiam wniosek o powołanie takiej podkomisji. Czy jest wobec tego sprzeciw? 
Sprzeciwu nie słyszę. Stwierdzam, że Komisja przyjęła powyższy wniosek.
Zgłaszam wniosek, aby podkomisja liczyła dziewięć osób, przy takim podziale, aby 

Klub Prawo i Sprawiedliwość dysponował pięcioma głosami, Platformy Obywatelskiej 
dwoma, Kluby Kukiz15 oraz Nowoczesna po jednym głosie. Czy są inne propozycje? Nie 
słyszę. Możemy przejść do zgłoszenia kandydatur posłów do podkomisji. Klub Platformy 
Obywatelskiej? Kto z państwa? Głos ma pan przewodniczący, proszę bardzo.

Poseł Stanisław Żmijan (PO):
Panie przewodniczący widzę, że kontynuuje pan sposób prowadzenia Komisji  jedno-
osobowo. Nie przeprowadził pan konsultacji, tylko teraz chce, aby natychmiast zgłosić 
posłów. Proszę o 5 minut przerwy i nasz klub parlamentarny poda kandydatów. Z pew-
nością będzie to poseł Grabarczyk i jeszcze ktoś, ale potrzeba chwilę czasu.

Przewodniczący poseł Grzegorz Schreiber (PiS):
Dziękuję bardzo. Głos ma pan poseł Olszewski.

Poseł Paweł Olszewski (PO):
Chciałem zgłosić kandydaturę pana posła Józefa Lassoty, pana posła Cezarego Grabar-
czyka oraz mojej osoby. Są dwa miejsca? To ja dziękuję.

Poseł Stanisław Żmijan (PO):
Panie przewodniczący, proszę o umożliwienie mi dokończenia wypowiedzi.

Przewodniczący poseł Grzegorz Schreiber (PiS):
Wydawało mi się, że zakończył pan poseł, ale oczywiście…
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Poseł Stanisław Żmijan (PO):
Jak zwykle przerwał mi pan i udzielił głosu panu przewodniczącemu Olszewskiemu.

Przewodniczący poseł Grzegorz Schreiber (PiS):
Panie pośle, głos ma pan poseł przewodniczący Żmijan. Proszę bardzo.

Poseł Stanisław Żmijan (PO):
Panie przewodniczący, Wysoka Komisjo, chcę zakończyć następującym wnioskiem. Oczy-
wiście nie  zgłaszam uwag do zgłoszonej propozycji,  bo Komisja  ją przyjęła. Stawiam 
wniosek, aby pan zechciał od czasu do czasu… Panie przewodniczący, do pana mówię! 
Aby pan zechciał od czasu do czasu zebrać prezydium Komisji i chociażby wytłumaczył, 
dlaczego proponuje pan parytet dziewięciu osób w podkomisji – 5 osób z Prawa i Spra-
wiedliwości  oraz  2  osoby  z Platformy Obywatelskiej.  To zastanawiająca  propozycja. 
Wobec powyższego, w przypadku podobnej sytuacji, podczas powoływania podkomisji 
prosiłbym, aby odbywał pan konsultacje w ramach prezydium Komisji i przestał podej-
mować decyzje sam. Dziękuję.

Przewodniczący poseł Grzegorz Schreiber (PiS):
Bardzo  serdecznie dziękuję  za ten bardzo ważny  i treściwy głos w naszej  dzisiejszej 
dyskusji. Z pewnością, przy kolejnej okazji poproszę pana przewodniczącego osobiście 
o takie spotkanie i rozmowę w prezydium na temat parytetu w podkomisji. Przypomnę 
wszystkim z państwa, że te parytety zostały ustalone przez prezydium Sejmu. Konwent 
ustalił parytety dla wszystkich klubów według wielkości komisji. Mówię o tym gwoli 
wyjaśnienia wszystkim państwu posłom.
Z pewnością możemy teraz przejść do rozpatrzenia tego, co jest powodem naszego 

posiedzenia, czyli dalszego procedowania i wyboru członków podkomisji. Proszę o zabra-
nie głosu państwa z Klubu Nowoczesna.

Poseł Piotr Misiło (N):
Nazywam się Piotr Misiło. Odpowiadając koledze  –  szanowny panie, wydaje mi się, 
że tak jest, bo PiS ma większość w parlamencie.

Poseł Stanisław Żmijan (PO):
Szanowny panie, ja nie pana pytałem.

Poseł Piotr Misiło (N):
Ale panie kolego, gdyby pan raczył nie przeszkadzać w mojej wypowiedzi, byłbym zobo-
wiązany. To chyba najprostsza odpowiedź. W imieniu Nowoczesnej chciałbym zgłosić 
pana posła Mirosława Suchonia.

Przewodniczący poseł Grzegorz Schreiber (PiS):
Dziękuję bardzo, panie pośle. Pan poseł Suchoń. Teraz pan poseł Chruszcz?

Poseł Robert Mordak (Kukiz15):
W imieniu Klubu Kukiz15 zgłaszamy pana posła Sylwestra Chruszcza.

Przewodniczący poseł Grzegorz Schreiber (PiS):
Dziękuję bardzo. W imieniu Klubu Parlamentarnego Prawo i Sprawiedliwość pragnę 
zgłosić  posłów:  Annę Krupkę,  Jerzego  Polaczka,  Piotra Króla,  Jerzego  Bieleckiego 
i Jerzego Paula – pozwolę sobie wyrazić to zgłoszenie w takim skrócie.
Czy wszyscy kandydaci się zgadzają? Jeśli tak, czy jest sprzeciw wobec wyboru podko-

misji w składzie, którego nie muszę już odczytywać? Nie słyszę sprzeciwu. Stwierdzam, 
że Komisja ustaliła  skład podkomisji. Komisja przyjęła powyższy wniosek  i wybrała 
skład podkomisji. W ten sposób wyczerpaliśmy porządek obrad.

Poseł Stanisław Żmijan (PO):
Panie przewodniczący proszę o głos.

Przewodniczący poseł Grzegorz Schreiber (PiS):
Udzielę go panu w odpowiednim czasie, panie przewodniczący. W tej chwili,  jeśli pan 
zauważył – z pewnością tak – jeszcze zabieram głos i chciałbym państwu coś zapropo-
nować.
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Panie i panowie posłowie, powoli nadchodzi moment, w którym ministerstwo i rząd 
przedstawiają nam większą liczbę projektów. Praca w naszej Komisji zmierza do tego, 
aby powołać  stałe  podkomisje. Myślę,  że to odpowiedni moment,  abyśmy zaczęli  się 
nad tym zastanawiać. Zaproponuję wszystkim z państwa, abyście pomyśleli, w pracach 
jakich podkomisji zechcieliby by państwo uczestniczyć. Będzie trzeba je tak podzielić, 
aby nie dochodziło do sytuacji, że większość posłów będzie chciała zasiadać w jednej, 
a inne będą nieaktywne. Wówczas, niestety, trzeba będzie z nich zrezygnować. Myślę, 
że podkomisją, która już dziś ma pracę i mogła by być powołana, jest ta, która zajmo-
wałaby się drogami i kwestiami transportu. To kolejny projekt, który sprawia, że warto 
o tym rozmawiać. Podkomisja do spraw kolejnictwa, do spraw budownictwa – łącznie 
to trzy, które z pewnością powinniśmy powołać. Jeśli będzie pomysł kolejnej, zapytam 
o to w pierwszej kolejności prezydium Komisji, z którym spotkam się przed kolejnym 
posiedzeniem. Już teraz kieruję do państwa zaproszenie i prośbę o to, abyście państwo 
rozważyli, w których podkomisjach zasiąść.
Przed zakończeniem naszego posiedzenia zgłosił się pan poseł przewodniczący Żmi-

jan, któremu oddam głos.

Poseł Stanisław Żmijan (PO):
Bardzo dziękuję, panie przewodniczący. Pierwsze słowa kieruję do pana posła Piotra 
Misiło. Panie pośle, nie kierowałem pytania do pana, w związku z tym nie oczekiwałem 
od pana odpowiedzi. Dlatego proponuję, aby się pan powstrzymywał, zgodnie z zasadą 
– niepytany nie odpowiada.
Panie przewodniczący  – uwaga do pana. Chciałbym kolejny  raz do pana zaapelo-

wać, aby zechciał pan… Czy pani poseł pozwoli mi się wypowiedzieć? Chciałem skie-
rować do pana kolejny apel, aby zechciał pan zapoznać się dokładnie z regulaminem 
pracy Sejmu, a w szczególności Komisji. Nie jest pana rolą oceniać, czy poseł zabrał głos 
konstruktywnie, merytorycznie, czy nie. Pana rolą jest zapewnienie posłom możliwo-
ści udziału w dyskusji i debacie na tyle, na ile ich wiedza pozwala, na ile ich stać. Nie 
jest pana rolą recenzowanie wypowiedzi. Bardzo pana o to proszę. Arogancja i słowa 
pogardy odnośnie do wypowiedzi posła są po prostu, po ludzku, niestosowne. Taka jest 
moja prośba. Dziękuję. 

Przewodniczący poseł Grzegorz Schreiber (PiS):
Skoro nie mogę komentować, to nie będę. Głos ma pan poseł Król. Proszę bardzo.

Poseł Piotr Król (PiS):
Proszę, aby pan przewodniczący nie wychodził. Nie może być tak, że się w kogoś rzuca 
kamieniami, a potem się ucieka. Zawsze uważałem pana przewodniczącego za mężczy-
znę. Tak się składa, że pana przewodniczącego Schreibera znam kilka ładnych lat, myślę 
że dłużej niż pan przewodniczący i mam porównanie, kiedy jest zdenerwowany, a kiedy 
nie. Dziś jest ostoją spokoju.

Poseł Stanisław Żmijan (PO):
Mówiłem o ocenianiu wypowiedzi.

Poseł Piotr Król (PiS):
Szanowny panie przewodniczący, uważam że nie tylko prowadzenie obrad w dniu dzi-
siejszym było modelowe, zgodne z regulaminem, ale i informacja o powołaniu podkomi-
sji była bardzo dobra. Wreszcie będzie więcej pracy i będzie ona rozłożona. To dla tych 
członków Komisji, którzy chcą pracować, jest dobra informacja. Bardzo proszę, aby tego 
typu wypowiedziami nie psuć pracy jednej z najbardziej merytorycznych Komisji. Dotyka 
pan nie tylko przewodniczącego, ale wiele innych osób, które siedzą na tej sali  i chcą 
zrobić coś dobrego dla infrastruktury. Bardzo uprzejmie proszę, aby zaniechał pan tych 
ataków, bo to prowadzi donikąd.

Poseł Stanisław Żmijan (PO):
Proszę sobie przypomnieć zachowania na poprzednim posiedzeniu Komisji.

Przewodniczący poseł Grzegorz Schreiber (PiS):
Jeszcze głos z tyłu – proszę bardzo, pan poseł Lassota.
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Poseł Józef Lassota (PO):
Powstała bardzo nieprzyjemna sytuacja. O ile dobrze pamiętam, było to 5 minut temu, 
pan przewodniczący Żmijan zwrócił uwagę na funkcjonowanie prezydium. Tak zrozu-
miałem. Usłyszałem, że prezydium nie funkcjonuje. Uwaga była na miejscu, sensowna 
i rozumiem, że poważny przewodniczący powinien ją poważnie potraktować i uwzględ-
nić, tak jak stanowi regulamin Sejmu. Nie po to powołuje się i płaci dodatkowo prezy-
dium, aby nie uwzględniać w jego pracach niektórych członków. Dziękuję.

Przewodniczący poseł Grzegorz Schreiber (PiS):
Dziękuję bardzo. Kwestię dotyczącą prezydium już omówiłem. Oczywiście, że praca pre-
zydium jest ważna. Jeśli są ku temu powody, posiedzenie będzie zwoływane i będzie funk-
cjonować prawidłowo. Mogę państwa o tym zapewnić. Kolejnym dowodem na to będzie 
przygotowywanie się do wyborów do podkomisji stałych naszej Komisji.
Myślę, że w ten sposób wyczerpaliśmy w pełni porządek dzisiejszych obrad. 
Zamykam posiedzenie Komisji Infrastruktury.


